
Besvarelse af spørgsmål nr. 399 (Alm. del), som Sundhedsudvalget
har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse den 24. marts 
2009. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karen Johanne Klint 
(S).

Spørgsmål 399:
"Ministeren oplyste under besvarelsen af samrådsspørgsmål S, T og U, at der ud 
over de 25 mia. kr. fra Kvalitetsfonden påregnes at skulle bruges andre 15 mia. 
kr. til målrettede investeringer i nybyggeri, og at disse 15 mia. kr. vil indgå i de 
årlige økonomiforhandlinger med Danske Regioner. Ministeren bedes oplyse om 
disse 15 mia. kr. tages ud af de omkring 2,8 mia. kr., der årligt påtænkes afsat 
til investeringer på sundhedsområdet. I svaret bedes ministeren oplyse, over 
hvilket antal år disse 15 mia. kr. vil blive fordelt, og om det forventes at blive i 
mindre årlige bevillinger eller i større klumper af anlægsbevillinger".

Svar:
Jeg kan oplyse, at regionernes egenfinansiering på ca. 40 pct. af de samlede udgif-
ter til de sygehusprojekter, der opnår bevilling fra kvalitetsfonden, vil skulle kom-
me fra regionernes ordinære anlægsrammer, der bliver fastsat i de årlige økonomi-
aftaler, og fra eventuelle provenuer fra salg af eksisterende sygehusbygninger og -
grunde. Der henvises nærmere til besvarelsen af spørgsmål 397.

Staten skal ikke ”bevilge” de 15 mia. kr., som udgør regionernes egenfinansiering. 
Det skal regionsrådene inden for de rammer, de har til rådighed, jf. ovenfor. Tids-
følgen for disse investeringer vil derfor afhænge af den enkelte regions planlæg-
ning af projekterne inden for rammerne.
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